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1.  ORIENTERINGSSAG: ØSTERBROSKOLEN - FASE 2 

 
INDSTILLING:  

Centerchefen for Børn & Læring indstiller til Styregruppen for Østerbroskolen at; 
 

1. Blive orienteret om Østerbroskolens Fase 2. 
 

BESKRIVELSE AF SAGEN:  

Skoleleder Carsten B. Pedersen og vicecenterchef Peder Skelbo Hansen vil 
orientere om Fase 2 i ombygningen/renoveringen af Østerbroskolen. 
 

BESLUTNING I STYREGRUPPEN FOR ØSTERBROSKOLEN DEN 10-06-2020:  

Vicecenterchef Peder Skelbo Hansen oplyste, at der torsdag den 11. juni 2020 er 
møde med Arkitektfirmaet Friis Andersen i forhold til en dialog om prioritering af 
nice-to-have og need-to-have i Fase 2 for at kunne holde os inden for de 
budgetmæssige rammer. 
 

Tidsplanen for Fase 1 holder. Også selvom opbygning af nogle brandvægge tager 
lidt længere tid, end man først havde kalkuleret med. 
 
Skoleleder Carsten B. Pedersen oplyste, at der vist er kommet et forslag fra ST 
Skoleinventar i forhold til faglokalerne. Han har ikke set det endnu. 
 
De har efterspurgt én madkundskabslærer, som kunne give input til indretningen, 

men Carsten kunne godt tænke sig en bredere medinddragelse, fx også 
involvering af medarbejdere i forhold til naturfagsområdet. 
 
I forhold til farve på væggene, har Carsten bedt om et udkast fra Ulla fra 
arkitekterne. Han har ønsket neutrale farver, men har i øvrigt ikke anden holdning 
til farverne på væggene, end at det lader han nogen, der har forstand på det, tage 

sig af. 
 
Den 17. juni 2020 er der møde med Max Müller, Martin Stenstrup og co. fra Teknik 
& Miljø. 
 
Derudover holdes der løbende flyttemøder med Patrick Sloth Rasmussen fra 
Teknik & Miljø og Ejendomscentret. 

 
Deadline for nedpakning af Lindeskovskolen er den 4. august 2020.  
Den reelle deadline er, at alt nedpakningen skal være færdig inden, lærerne går på 
sommerferie. Og det skal de nok nå, siger skoleleder Jonas Høgh Sloth. 
 
Det er i første omgang indskolingsklasserne med tilhørende SFO, der flytter fra 
Østre Skole. 

 
Rent praktisk bliver tingene pakket i kasser med angivelse af klasselokaler og 
båret fra Østre Skole til Lindeskovskolen. Det er et flyttefirma, der tager sig af det. 

Tingene bliver så pakket ud samtidigt med, der er børn efter sommerferien. 
Der foregår mange ting, og det er en smule uoverskueligt. 
 

Centerchef Kathrine Ersted Sørensen oplyser, at der er 1,6 mio. kr. fra 
ventilationsarbejdet fra Fase 1, der kan overføres til Fase 2. 
 
Derudover mener vi, der stadig mangler 4,9 mio. kr. for at kunne gennemføre 
renoveringen af Østerbroskolen – den nuværende Lindeskovskolen. 
 
Ønsket om de 4,9 mio. kr. er gået igennem formandsmøderne og er lagt op til 

behandling på BFU-mødet. 



 

 

SIDE 4/13  
Link til dagsordenen. BFU-mødet holdes den 15. juni 2020. 

 
Kathrine oplyser, at sagen ligger som en separat sag og ikke som en del af 
anlægsønsker. 
 
Kathrine har desuden oplyst, at når, ikke hvis, Østerbroskolen bliver til en fuld 3-
sporet skole, så skal der påregnes at bygge en blok mere for at få plads til alle 
eleverne. Det ønske vil være et anlægsønske (idet der er tale om nybygning og 

ikke renovering). 
 
Der bliver spurgt, om arkitekterne har tænkt tilbygning/udbygning på den 
nuværende bygningsmasse ind i deres arbejde. 
 
Svaret er, at de er blevet bedt om at have det med i deres overvejelser, men at de 

ikke er blevet bedt om at komme med forslag. Vi vil ikke bruge penge på det lige 

nu. Det hører til i en senere fase. 
 
 
 

  

 

https://dagsordener.guldborgsund.dk/vis/#83a4601d-144c-4f2e-b2e9-47272eb61c4c
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2.  ORIENTERINGSSAG: SKOLEÅRETS PLANLÆGNING 

 
INDSTILLING:  

Centerchefen for Børn & Læring indstiller til Styregruppen for Østerbroskolen at; 
 

1. Blive orienteret om skoleårets planlægning. 
 

BESKRIVELSE AF SAGEN:  

Skoleleder Carsten B. Pedersen vil orientere om planlægning af skoleåret. 
 

BESLUTNING I STYREGRUPPEN FOR ØSTERBROSKOLEN DEN 10-06-2020:  

Skoleleder Carsten B. Pedersen oplyser, at der er gang i en fagfordeling, hvor 

ressourcerne er strakt til bristepunktet. Dette fordi Østerbroskolen fra skolestart 
og frem til efteråret er en 3-sporet skole delt på to matrikler. 
 
Fagfordelingen er også udfordret af, at det er højt prioriteret, at alle elever får en 
lærer, de kender.  

 
Sidste udkast til fagfordelingen er sendt ud til endelig kommentering, der kan ske 
frem til fredag. Derefter bliver data puttet ind i Educa, der så danner skemaer. 
 
Det er målet, at elever og medarbejdere går på sommerferie med et skema. 
 
Carsten roser medarbejderne for at have været friske på at tage de opgaver, som 

ledelsen har lagt på dem. 
 
Bestyrelsen er i fuld gang med at udarbejde et værdiregelsæt og nogle 
ordensregler/samværsregler, så de kan præsenteres for forældre, elever og 
medarbejdere. 
 

Henrik Steen Jensen oplyser, at det egentlig var meningen, at Bestyrelsen skulle 
holde møde fast hver tirsdag – men at der er ikke den samme ildhu fra 
medlemmers side, og at fremmødet er meget varierende. 
 
Tanken var, at medlemmerne skulle melde sig ind i de grupperne og selv køre 
processen, men arbejdet er ikke helt så selvkørende, som det var tænkt. 
 

Henrik oplyser, at han ikke regner med, de når ikke i mål med at have alle de 
faste principper klar til skoleårets start. 
 
Carsten oplyser, at for de to elevrådsrepræsentanter fra Østre Skole gælder, at de 
simpelthen brænder ud, fordi der er for mange møder, hvor de føler sig 
fuldstændig overflødige, og at det er svært for dem, hvis møderne ikke gøres mere 
børnevenlige. 

 
Carsten er i gang med udarbejdelsen af principper for, hvordan skolen er 
organiseret. 

 
I forhold til klassedannelse er der gang i en masse forskellige besøg, og at alle 
årgange har forsøgt at planlægge 2-3 besøg på kryds og tværs. 

 
Jonas oplyser, at kassedannelsen for UC-børnene bliver lidt anderledes end for 
skolens øvrige elever. Der arbejdes på, at der er danner grupper for UC-børnene 
inden sommerferien – så børnene ved, hvem de skal være sammen med, når de 
møder igen. 
 



 

 

SIDE 6/13 Rent praktisk tænkes nogen UC-børn fra mellemtrin over i Gul Blok (indskolingen) 
grundet fysiske forhold. Grøn Blok, der skal rumme mellemtrinet er en mindre 

blok. 
 
Afslutningsvis oplyser Carsten, at der ses en tendens til, der er flere børn, der 
søger ind på Østerbroskolen, end der er børn, der søger væk fra skolen. 
 
Kathrine indskyder, at Per Due Frandsen kan trække tallene for skoledistriktet i 
næste uge for en status på, hvor mange børn der er indskrevet på Østerbroskolen. 
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3.  ORIENTERINGSSAG: ØSTERBROSKOLENS LOGO 

 
INDSTILLING:  

Centerchefen for Børn & Læring indstiller til Styregruppen for Østerbroskolen at; 
 

1. Blive orienteret om udviklingen af Østerbroskolens logo. 
 

BESKRIVELSE AF SAGEN:  

På sammenlægningsudvalgsmødet den 27. maj 2020 blev der orienteret om, at 
ledelsesteamet har taget de første indledende skridt i forhold til udarbejdelsen af 
Østerbroskolens logo. 
 

Ledelsesteamet har drøftet sagen og besluttet, at designet af skolens logo venter 

til skolens profil er fastlagt. Dette arbejde er skolebestyrelsen i fuld gang med. 
 
Tanken er, at der i første omgang fremstilles et par flag og et par skilte, hvor 
Østerbroskolens navn står – i tråd med det banner, der blev fremstillet til kåringen 
af skolens navn. 

 
Der er sat gang i arbejdet med at få fremstillet flag og skilte, der kan byde elever 
og medarbejdere velkomne på Østerbroskolen NORD og Østerbroskolen SYD til 
august. 
 

BESLUTNING I STYREGRUPPEN FOR ØSTERBROSKOLEN DEN 10-06-2020:  

Bestyrelsesformand Henrik Steen Jensen oplyser, at det ikke er korrekt, at 
skolebestyrelsen er i gang med at fastlægge skolens profil. Denne proces bliver 
igangsat på et senere tidspunkt. Der arbejdes i første omgang med udarbejdelse 
af værdiregelsæt. 
 
Det forventes, at skolens profil først kan fastlægges om tidligst et halvt års tid. 

 
May-Britt Hermann og Charlotte Kim Stisen fra projektsekretariatet har møde med 
Lene Olsen fra grafisk afdeling i morgen, den 11. juni 2020.  
 
Udgangspunktet er, der udarbejdes to flag og mindst to skilte; et til hver af 
Østerbroskolens matrikler. 
 

Det er vigtigt, at flag og skilte er klar til at byde elever og medarbejdere 
velkommen, når det nye skoleår begynder til august. 
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4.  ORIENTERINGSSAG: GENSIDIG ORIENTERING 

 
INDSTILLING:  

Centerchefen for Børn & Læring indstiller til Styregruppen for Østerbroskolen at; 
 

1. Orientere hinanden. 
 

BESKRIVELSE AF SAGEN:  

a) Sammenlægningsudvalgets sammensætning 
På Styregruppemødet den 19. maj 2020 blev det besluttet, at bestyrelsen 
skal drøfte, om sammenlægningsudvalget skal sammensættes på en 
anden måde end nu, hvor bestyrelsen og sammenlægningsudvalget stort 

set består af de samme personer. 

 
Dette med henblik på sammenlægningsudvalget efter sommerferien. 
 
På styregruppemødet den 19. maj 2020 kom der blandt andre forslag om, 
at sammenlægningsudvalget kunne sammensættes med forældre fra alle 

klassetrin. 
 

BESLUTNING I STYREGRUPPEN FOR ØSTERBROSKOLEN DEN 10-06-2020:  

Det besluttes i Styregruppen, at Sammenlægningsudvalgets fremtid med som et 
punkt til næste Sammenlægningsudvalgsmøde, der holdes den 17. juni 2020, hvor 
der skal drøftes behov mv. 

 
På styregruppemødet blev følgende punkter drøftet: 
  

 Sammenlægningsudvalgets sammensætning? 
Som det er nu, er det de samme mennesker, der sidder i 
sammenlægningsudvalget og i skolebestyrelsen bortset fra et par MED-

udvalgsmedlemmer. 
 Et nysammensat sammenlægningsudvalg, fx med forældre fra indskoling, 

mellemtrin, udskoling, UC var en mulighed for at få en anden slags 
forældrerolle ind i processen – en rolle, hvor fokus ikke ligger på den 
tekniske del, men mere på forældrerollen. 

 Et sammenlægningsudvalg kunne blive det samlende element i forhold til, 
at Østerbroskolen indtil årsskiftet 2021 vil være delt på to matrikler. 

 Skal der i det hele taget være et sammenlægningsudvalg? Eller er det ved 
at være nu, at bestyrelsen tager over – også set i forhold til, at efter 
sommerferien er Østerbroskolen én skole beliggende på to matrikler. 

 Eller skal et nyt sammenlægningsudvalg være en forældregruppe, der 
bliver bestyrelsens støttegruppe? 

 Er det tid til, at Forvaltningen og Projektsekretariatet trækker sig ud af 
processerne? 

Selvfølgelig med den ”livline”, at Forvaltningen til enhver tid vil bistå 
ledelsen og bestyrelsen i forhold til de mere overordnede spørgsmål om 
økonomi mv. 

 
Carsten og Jonas tager desuden dette punkt med på et TRIO-møde. 
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5.  ORIENTERINGS-, DRØFTELSES- OG BESLUTNINGSSAG: VIDEOER 

 
INDSTILLING:  

Centerchefen for Børn & Læring indstiller til Styregruppen for Østerbroskolen at; 
 

1. Blive orienteret om planlagte videoer fra arkitekternes side. 
 

2. Drøfte videoforslag fra de fire grupper, jf. sammenlægningsudvalgsmødet 
den 27. maj 2020. 
 
De fire gruppers forslag til videoer og tanker om videoer er vedhæftet 
dette punkt som bilag. 
 

3. Beslutte den videre proces omkring videoforslagene fra de fire grupper. 
 

BESKRIVELSE AF SAGEN:  

Ad 1) Karina Købke fra Friis Andersen Arkitekter har følgende forslag til planlagte 
videoer fra deres side: 

 
Fase 1: 

 Film 3: Opfølgning på filmen med Carsten (midt juni): Virtuel rundvisning 
med fokus på hvor projektet er nået til. ‘Det her kan I særligt glæde jer til 
ved den nye skole’-udgangspunkt.  

 Film 4: Fokus er her den færdige skole (sidst juli). “Det her møder I 1. 
skoledag, glæd jer”. Vi er klar til at modtage elever og lærere. 'Vi glæder 
os til at se jer alle’. (Præsentation v. Carsten + evt. et par lærere?) 

Fase 2: 

 Før-film (juli). Sådan ser disse dele af skolen ud nu. Hvorfor ændre vi? 
Hvad ændre vi? (Præsenteret af Carsten eller en anden fra 
styregruppen?). Hvorfor disse ændringer? 

 Nu er vi i gang - sådan ser det ud pt: Visualisering af hvor projektet er 
nået til (når ombygningen er i gang). Dette kan være flere film, der kort 
viser hvor projektet er nået til. 

 Virtuel rundtur - Ombygningen er ved at være i mål (december). Måske 
opdelt i 3 film, med fokus på de tre bygninger (hvis det giver mere 
mening?): ‘Glæd jer til …’-fokus. 

 Den færdige skole: Visuel rundtur og præsentation af Carsten + evt. et par 
lærere 

 1. skoledag på den nye skole - kort stemningsfilm  
 
Ad 2) De fire gruppers forslag til videoer / tanker om videoer 

 Se bilag til dette punkt. 
 
Ad 3) Den videre proces med videoer, jf. de fire gruppers forslag (med det in 
mente, at skoleåret slutter den 26. juni 2020 – så hvad kan vi reelt nå?). 

 Skal Styregruppen beslutte, hvilke videoforslag, der skal arbejdes videre 
med? 

 Skal Sammenlægningsudvalget beslutte på møde den 17. juni 2020, hvilke 
videoforslag, der skal arbejdes videre med? 

 Eller? 
 
 

BESLUTNING I STYREGRUPPEN FOR ØSTERBROSKOLEN DEN 10-06-2020:  

Ad 1) Arkitektens forslag til videoer 
 
Styregruppen nikker til arkitektens forslag til videoer.  
May-Britt Hermann giver Karine Købke besked om dette. 
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Ad 2) De fire gruppers forslag til videoer / tanker om videoer 
 
Styregruppen beslutter følgende: 
 
Videoer nu: 

 Anbefalede cykelruter staring Carsten og hans Go-pro kamera 
Ansvar: Carsten 

 
 Nedpakningen af skolerne. Jonas spørger Tina og Karina om hjælp til den 

praktiske udførelse, Carsten spørger Lene og Heidi 
Ansvar: Jonas, Tina og Karina og Carsten, Lene og Heidi 
 

 Østerbroskolens omgivelser; Mysseskoven, Æblelunden, Friheden (hvor 

den skal ligge) mv. 

Ansvar: Jonas spørger Tina og Karina om hjælp 
 
Videoer efter sommerferien: 

 Den samlede fortælling til eleverne 
o Kvalificering sker i samarbejde med eleverne 

 Hvordan laver jeg nye venskaber 

o Perspektiv: Børnehøjde 
o Kvalificering i samarbejde med eleverne 

 
Ad 3) Den videre proces med videoer 
 
Dette punkt drøftes på et projektsekretariatsmøde. 
 

 
Generelt vedrørende vores egne videoer (ikke dem fra arkitekterne): 
 

 Den store udfordring ligger i, hvem har ansvaret for, at der sker noget (at 

der bliver filmet, taget billeder mv.) 
 Skulle elever eller medarbejdere have tid, lyst og overskud til at filme 

enten stilbilleder eller levende billeder, vil Charlotte fra 

Projektsekretariatet gerne hjælpe med at redigere og klippe sammen mv. 
 
 
 
 

UDVALGTE BILAG:  

Ideer til videoer_grp4.pdf (142093/20)  
Breakout Room 3.pdf (142088/20)  
Video-ideer_grp1og2.pdf (142087/20)  
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6.  BESLUTNINGSSAG: DAGSORDEN TIL 

SAMMENLÆGNINGSUDVALGSMØDET DEN 17. JUNI 2020 

 
INDSTILLING:  

Centerchefen for Børn & Læring indstiller til Styregruppen for Østerbroskolen at; 
 

1. Beslutte dagsordenen til sammenlægningsudvalgsmødet den 17. juni 
2020. 

 

BESKRIVELSE AF SAGEN:  

Styregruppen skal beslutte dagsordenen til det sidste 

sammenlægningsudvalgsmøde inden sommerferien. 
 

BESLUTNING I STYREGRUPPEN FOR ØSTERBROSKOLEN DEN 10-06-2020:  

Styregruppen beslutter følgende dagsorden til Sammenlægningsudvalget den 17. 
juni 2020 (ikke nødvendigvis i denne rækkefølge): 

 
1. Sammenlægningsudvalgets fremtid og sammensætning 
2. Status på renovering og Fase 2 

(May-Britt inviterer Jesper arkitekt til at fremlægge nyt om Fase 2) 
3. Status på Cykelveje – hvad sker der? 

 Kathrine vil høre i Teknik & Miljø, hvem der eventuelt vil deltage i mødet 
og orientere os 

4. Lederorientering fra Carsten om, hvor er vi nu, hvad sker, hvad forventer 
vi, status på elevtal og klasser – en slags faktaboks 

5. Orientering om logo – hvad sker der? 
6. Orientering om video – hvad sker der? 

 
 

 

 

 



 

 

SIDE 12/13 

 

    

BILAGSLISTE   

5.  Orienterings-, drøftelses- og beslutningssag: Videoer 

   
1.  Ideer til videoer_grp4.pdf (142093/20)  

2.  Breakout Room 3.pdf (142088/20)  

3.  Video-ideer_grp1og2.pdf (142087/20)  
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HANSEN, PEDER SKELBO 

SØRENSEN, KATHRINE ERSTED 

PEDERSEN, CARSTEN BERGER 

EDVARDSEN, JESPER 

JENSEN, HENRIK STEEN 

SLOTH, JONAS HØGH 
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